## 陳智教授

## Professor Chen Zhi



陳智教授畢業於清華大學化工系,多年來致力於教學、科研及教育管理。陳教授 在核化工、有色金屬化工工藝及配合物結構研究方面具卓越成就。在教育方面, 他著重啓發學生的學習動機,深信鼓勵年輕人終身學習極為重要。

陳教授於一九九〇年以前一直教授核化工。一九八八至一九八九年間,他遠赴荷 蘭擔任訪問學者,利用核磁共振技術,研究鑭系元素配合物結構。回國後,他出 任清華大學教務處處長及副教務長。

陳教授於二〇〇〇至二〇〇二年出任北京中關村創新研修學院副院長,二〇〇二至二〇〇九年出任廣東省順德職業技術學院首任院長,並自二〇〇二年起一直擔任該學院黨委副書記。

陳教授獻身教學管理和科研工作,曾發表多篇論文,成就備受肯定。他曾榮獲國 家環保科技二等獎及國家級教學成果二等獎。

陳教授致力推動終身學習。在他領導下,順德職業技術學院於二〇〇四年與香港公開大學簽署合作協議,開辦 「工商管理碩士|課程,為國內高級行政人員提供進修機會。

為表揚陳智教授對教育及本校發展所作的貢獻,現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予陳智教授。

Professor Chen Zhi graduated from Tsinghua University with a Bachelor's Degree in Chemical Engineering. He has dedicated his career to teaching, scientific research and education management. As a scientist, Professor Chen has achieved exceptional success in his research on nuclear chemical engineering, ferrous metal technology and the structure of coordination compounds. As an educator, Professor Chen is especially keen to keep students motivated to learn, as he firmly believes in the value of nurturing young people to pursue lifelong learning.

Professor Chen's teaching career focused on nuclear chemical engineering until 1990. From 1988 to 1989, he served as a visiting scholar in the Netherlands, where he studied the structure of the coordination compounds of lanthanides using the Nuclear Magnetic Resonance technique. After returning to China, he was appointed Director of the Academic Affairs Office and Deputy Registrar of Tsinghua University.

From 2000 to 2002, he served as Vice President of the Zhongguancun Institute for Innovation in Beijing. He also served as the first President of Shunde Polytechnic in Guangdong from 2002 to 2009 and has been its Deputy Party Secretary since 2002.

Professor Chen has devoted his time both to education and to scientific research. He has published a number of academic papers and gained a substantial amount of recognition, including winning the second prize of the National Environmental Protection Technology Award and the Second-Class National Teaching Excellence Award.

Under Professor Chen's leadership and in line with his longstanding commitment to lifelong learning, Shunde Polytechnic signed a cooperation agreement with the OUHK in 2004 to launch a Master of Business Administration programme for senior executives in mainland China.

In recognition of Professor Chen's contribution to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.